
 

 

PROTOKÓŁ NR XI/2011 

XI sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji,  

która odbyła się 29 grudnia 2011 r. w godz. 12
00

- 13
50

 

w auli Zespołu Szkół Nr 1 w Wałczu, przy ul. Kilińszczaków nr 59. 

 

 

Obecni na sesji radni Rady Powiatu  IV kadencji oraz zaproszeni goście wg załączonych do 

protokołu list obecności ((załączniki 1 i 2) 

 

 

Porządek obrad XI sesji Rady Powiatu w Wałczu IV kadencji: 
 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie quorum, 

c) przedstawienie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu z IX i X sesji Rady Powiatu.  

2. Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 13.10.2011 r.- 8.12.2011 r. 

a) przyjęcie informacji. 

3. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas  

IX oraz X sesji Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu.  

4. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas IX sesji 

Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu 

w Wałczu. 

5. Ustne sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między 

sesjami. 

6. Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 12.10.2011 r. do 29.11.2011 r. 

            a) przyjęcie informacji. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012 rok. 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Przewodniczącego Zarządu 

Powiatu, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu  

w Wałczu, 

d) dyskusja, 

e) podjęcie uchwały budżetowej.    

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2024. 

  a) przedstawienie projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej przez 

Przewodniczącego    Zarządu Powiatu, 

 b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu                             

w Wałczu 

d) dyskusja, 

e) podjęcie wieloletniej prognozy finansowej. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/40/2011 Rady Powiatu w Wałczu z dnia  

25 lutego 2011 r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2011 roku.  
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  a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

 b) podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wałczu. 

  a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

   b) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

   c) podjęcie uchwały. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w 

Wałczu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady  

 Powiatu w Wałczu. 

13. Omówienie Kodeksu Etyki Radnych Rady Powiatu w Wałczu. 

14. Informacja Wojewody Zachodniopomorskiego na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń  

 majątkowych. 

a) przyjęcie informacji. 

15. Informacja Urzędu Skarbowego w Wałczu na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń  

      majątkowych. 

a) przyjęcie informacji. 

16. Informacja Starosty Wałeckiego na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych. 

a) przyjęcie informacji. 

17. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu na temat przeprowadzonej analizy  

      oświadczeń majątkowych. 

a) przyjęcie informacji. 

18. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków i 

zapytań. 

19. Interpelacje oraz zapytania radnych. 

20. Wnioski i oświadczenia radnych. 

21. Zakończenie sesji. 

 
 

 

 

Ad. pkt 1 

Sprawy organizacyjne: 

 

 a) otwarcie sesji, 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas zgodnie z § 18 Statutu Powiatu Wałeckiego 

otworzył obrady XI sesji IV kadencji Rady Powiatu w Wałczu, przywitał Zarząd Powiatu, 

radnych Rady Powiatu, Skarbnika Powiatu, radcę prawnego, zaproszonych gości oraz 

przedstawicieli mediów.  

 

 b) stwierdzenie quorum, 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum. Na stan ogólny 17 

radnych obecni wszyscy radni; wobec stwierdzonego quorum Rada Powiatu może 

podejmować prawomocne decyzje. 
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 c) przedstawienie porządku obrad,   
 

Porządek obrad XI sesji Rady Powiatu został przedstawiony radnym w materiałach na sesję, 

stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Bogdan Białas poinformował, iż  na pisemny wniosek Zarządu Powiatu 

w Wałczu, na podstawie §13 ust 11 Statutu Powiatu Wałeckiego, do porządku obrad sesji 

zostaną wprowadzone dodatkowe projekty uchwał .  

Zgodnie z § 47 ust. 1 pkt. 1 wymóg opiniowania projektów uchwał przez komisje stałe nie 

dotyczy tych, które wniesiono w trybie §13 ust 11.  
 

Wniosek Zarządu Powiatu wraz z projektami uchwał oraz pismo Przewodniczącego Rady 

Powiatu przekazania powyższego Radnym Rady Powiatu stanowi załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zgłosił następujące propozycje zmian: 

a) wprowadzenie punktu pn: „Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w budżecie 

Powiatu Wałeckiego 2011 r.”  - jako punkt 13 porządku sesji; 

b) wprowadzenie punktu pn: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr III/19/2010 

Rady Powiatu w Wałczu z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2011-2024”- jako 

punkt 14 porządku sesji; 

c) wprowadzenie punktu pn: „Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków 

umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu 

płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt 

dziecka w pieczy zastępczej.” – jako punkt 15 porządku sesji; 

d) wprowadzenie punktu pn: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVII/ 228 

/2006 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie uchwalenia 

statutu powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu.” – jako punkt 16 

porządku sesji.  

e) wprowadzenie punktu pn: „Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat  

za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu.” – jako punkt 17 porządku 

sesji.  

 

Pozostałe punkty otrzymałyby numeracje kolejną. 

 

Wobec braku uwag do proponowanych zmian w porządku obrad XI sesji Rady Powiatu, 

Przewodniczący Rady kolejno poddał pod głosowanie wprowadzenie punktów: 

 

a) 13- „Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego 2011 r.”   

– w wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie wprowadziła do porządku 

przedmiotowy punkt; 

b) 14 - „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr III/19/2010 Rady Powiatu  

w Wałczu z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2011-2024”- w wyniku głosowania Rada 

Powiatu jednogłośnie wprowadziła do porządku przedmiotowy punkt; 

c) 15 - „Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków umorzenia w całości 

lub w części, łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty 

lub odstępowania od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej”-  
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w wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie wprowadziła do porządku 

przedmiotowy punkt; 

d) 16 - „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVII/ 228 /2006 Rady Powiatu 

w Wałczu z dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie uchwalenia statutu powiatowego 

Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu.”– w wyniku głosowania Rada Powiatu 

jednogłośnie wprowadziła do porządku przedmiotowy punkt; 

e) 17 - „Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 

pojazdu usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie 

odstąpienia od usunięcia pojazdu” - w wyniku głosowania Rada Powiatu 

jednogłośnie wprowadziła do porządku przedmiotowy punkt; 

 
 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, iż wyżej wymienione projekty uchwał radni 

otrzymali jako dodatkowe materiały sesyjne, jednakże ostateczna wersja projektu uchwały  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2011 r. oraz projektu uchwały 

zmieniającej uchwałę Nr III/19/2010 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 30 grudnia 2010 r. w 

sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2011-2024 

została przed sesją rozłożona na stołach. 

Oznajmił również, iż na podstawie §13 ust 11 Statutu Powiatu Wałeckiego powyższe zmiany 

do porządku obrad XI sesji nie podlegają obowiązkowi głosowania przez Radę Powiatu. 

 

 

Marek Pawłowski – Radny Rady Powiatu  

Zwrócił się z prośbą o wyjaśnienie w jakiej kategorii Rada Powiatu będzie rozpatrywała 

punkt 18 porządku obrad sesji pn. „Omówienie Kodeksu Etyki Radnych Rady Powiatu  

w Wałczu”. Czy  będzie to informacja, oświadczenie, czy też deklaracja? Następnie zapytał  

czy przyjęcie do porządku obrad i dyskusja na sesji na tak sformułowany temat mieści się w 

kompetencjach jednostki stanowiącej Powiatu Wałeckiego. 

 

 

Bogdan Białas -  Przewodniczący Rady Powiatu 

Oznajmił, iż dyskusja na temat „Kodeksu Etyki Radnych Rady Powiatu” podjęta została na 

posiedzeniach komisji stałych Rady Powiatu, wobec czego nie przewiduje ponownego jej 

prowadzenia podczas sesji. Punkt 18 porządku sesji zatytułowano „Omówienie Kodeksu 

Etyki Radnych Rady Powiatu w Wałczu” gdyż chciałby w nim powiedzieć kilka słów 

wyjaśnienia, odnośnie powodu, dla którego niniejszy Radzie przedłożono. Kodeks Etyki 

Radnych Rady Powiatu w Wałczu nie został opracowany jako akt prawny, gdyż wg 

stanowiska organu nadzoru brak jest podstaw prawnych do nadania Kodeksowi cech aktu 

normatywnego. Wobec powyższego formą przyjęcia Kodeksu Etyki powinno być dobrowolne 

złożenie przez Radnych Rady Powiatu obecnej kadencji podpisu na dokumencie 

zawierającym Kodeks Etyki.   

 

 d) przyjęcie protokołu z IX i X sesji Rady Powiatu.  

 

1) przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Powiatu.   

Wobec braku zgłoszenia uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu Nr IX / 2011 z obrad IX sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się w 

dniu 28 października 2011 r. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszy jednogłośnie. 
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2) przyjęcie protokołu z X sesji Rady Powiatu.   

Wobec braku zgłoszenia uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu Nr X/ 2011  z obrad X sesji Rady Powiatu w Wałczu, która odbyła się w 

dniu 29 listopada 2011 r. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła niniejszy jednogłośnie. 

 

 

 

Ad .pkt 2 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie 13.10.2011 r.- 8.12.2011 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na IX sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

  

a) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do „Informacji o pracy Zarządu Powiatu w Wałczu w okresie  

13.10.2011 r.- 8.12.2011 r.” Przewodniczący Rady poddał niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła „Informację o pracy Zarządu Powiatu  

w okresie między sesjami  jednogłośnie. 

 

 

 

Ad. pkt 3 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas IX oraz X 

sesji Rady Powiatu powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu w Wałczu.  

 

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas IX sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 28 października 2011 r. i X sesji Rady Powiatu w Wałczu  

w dniu 29 listopada 2011 r. powierzonych do realizacji Zarządowi Powiatu radni otrzymali  

w materiałach na XI sesję Rady Powiatu, stanowi ono załącznik nr 6 

do niniejszego protokołu. 

 

Jan Matuszewski – Radny Rady Powiatu 

Zwrócił się do Starosty Wałeckiego z zapytaniem, na jakim etapie realizacji jest uchwała w 

sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego, którą Rada Powiatu podjęła podczas IX 

sesji Rady Powiatu  w dniu 28 października 2011 r. 

 

 

Starosta Wałecki – Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział, iż kredyt został zaciągnięty w Banku Spółdzielczym w Złotowie, a środki 

finansowe wpłynęły już na konto bankowe powiatu.  

 

Innych uwag do omawianego sprawozdania nie zgłoszono. 
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Ad. pkt 4 

Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Powiatu w Wałczu podjętych podczas IX sesji 

Rady Powiatu IV kadencji powierzonych do realizacji Przewodniczącemu Rady Powiatu 

w Wałczu. 

 

Pisemne sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych podczas IX sesji Rady Powiatu  

w Wałczu w dniu 28 października 2011 r. powierzonych do realizacji Przewodniczącemu 

Rady Powiatu w Wałczu radni otrzymali w materiałach na XI sesję Rady Powiatu, stanowi 

ono załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Do powyższego nie wniesiono uwag. 

 

 

 

Ad. pkt 5  

Ustne sprawozdanie Starosty Wałeckiego z działalności Starostwa w okresie między 

sesjami. 

 

Bogdan Wankiewicz- Starosta Wałecki  

Oświadczył, iż zakończenie roku kalendarzowego, to także zakończenie niektórych 

inwestycji, które powiat realizował w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 

Lokalnych oraz Termomodernizacji, w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i 

Środowisko. Należą do nich inwestycje: 
a)  w Zespole Szkół Nr 4 RCKU w Wałczu – kwota całkowitej inwestycji 1327 170 zł; 

b) droga Strączno – Rutwica – kwota całkowita inwestycji II etapu 3 324 705 zł; 

c) parking „Magnetyczna Górka” przy drodze nr 23 13 Z Strączno – Rutwica 

Całkowity koszt – 34 999 zł. Inwestycje przeprowadzono przy udziale środków 

finansowych Gminy Wiejskiej Wałcz (16 893 zł ) Powiatu Wałeckiego (18 105 zł ) 

oraz Nadleśnictwa Tuczno, które to wyposażyło parking w tablice informacyjne, 

ławki i zadaszenia;  

d)  w Zespole Szkół Nr 3 -  termodernizacja internatu szkoły, całość inwestycji to 

367 622 zł; 

Następnie poinformował o następujących wydarzeniach: 

 Powiatowy Urząd Pracy w Wałczu został laureatem Zachodniopomorskiej Magnolii w 

kategorii „Projektodawca Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki”. Urząd zrealizował 

i wciąż realizuje  wiele projektów  unijnych, wśród których warto wyróżnić projekty 

takie jak: „Szkolenie – praktyka – zatrudnienie” i „Równe szanse na rynku pracy” 

dzięki którym własną firmę założyło lub podjęło pracę blisko 700 osób. Podziękował  

Pani Wandzie Grochowskiej-Skonieczna - dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy oraz 

pracownikom za pracę, owocem której było uzyskanie powyższego wyróżnienia; 

 

  w listopadzie br. w Ośrodku Przygotowań Olimpijskich w Wałczu odbył się Konwent 

Starostów Powiatów Województwa Zachodniopomorskiego.  Jednym z jego głównych 

tematów było zajęcie stanowiska w sprawie projektu nowego algorytmu podziału 

środków finansowych na aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu  

z Funduszu Pracy na rok 2012. Przedstawiony został nowy algorytm podziału 

środków Funduszu Pracy dla samorządów Województwa Zachodniopomorskiego, 

jego wytyczne oraz kryteria. Środki finansowe Funduszu Pracy, na aktywne formy 

przeciwdziałania bezrobociu zostaną utrzymane na poziomie  roku 2011. Z tego też 

powodu, zapewne na początku 2012 roku można będzie się spodziewać w PUP 
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rejestracji kolejnych bezrobotnych. W związku z tym Konwent Starostów negatywnie 

ocenił zaproponowane  zmiany algorytmu podziału środków finansowych z Funduszu 

Pracy na rok 2012 i zaproponował zmiany we współczynnikach, które uwzględniają 

bezrobotnych z terenów wiejskich i kierowanie większego strumienia środków tam, 

gdzie panuje bezrobocie strukturalne. 

 

Uwag do sprawozdania Starosty z działalności Starostwa w okresie między sesjami nie 

zgłoszono. 

 

 

 

Ad. pkt 6 

Informacja o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 12.10.2011 r. do 29.11.2011 r. 

 

Przedmiotową informację pisemną załączono do materiałów na XI sesję Rady Powiatu, 

stanowi ona załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

 a)  przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do „Informacji o pracy Rady Powiatu w Wałczu w okresie od 12.10.2011 

r. do 29.11.2011 r.” Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przyjęła „ Informację o pracy Rady Powiatu w Wałczu 

w okresie od 12.10.2011 r. do 29.11.2011 r.” jednogłośnie bez uwag.  

 

 

 

Ad. pkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012 rok. 

 

Uchwała Zarządu Powiatu Nr 76/31/2011 z dnia 15 listopada 2011 r. w sprawie projektu 

uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego na 2012 rok stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 a)   przedstawienie projektu uchwały budżetowej przez Przewodniczącego Zarządu  

            Powiatu, 

 

Bogdan Wankiewicz - Starosta Wałecki 

Oznajmił, iż Zarząd Powiatu będzie musiał wykonać wiele pracy, by w 2012 r. udało mu się 

zrealizować budżet Powiatu Wałeckiego zgodnie z założeniami.   

Następnie omówił projekt budżetu na 2012 r. informując, iż został on opracowany na 

podstawie  wskaźników, które w części dotyczącej mediów oraz pozostałych wydatków 

bieżących ustalono na poziomie 85% planu, na dzień 30 września br. Ponadto do opracowania 

budżetu przyjęto: dodatkowe wynagrodzenie roczne za pracę w 2011 r., odpis na Zakładowy 

Fundusz Świadczeń Socjalnych, przeciętne wynagrodzenie miesięczne dla pracowników 

administracji w gospodarce narodowej za II półrocze 2011 r., a także 110% kwoty bazowej 

dla zatrudnionych pracowników pedagogicznych, a dla nauczycieli będących emerytami  

i rencistami w wysokości 5% pobieranych przez nich emerytur i rent. 

Inne ważne mierniki, które przyjęto za podstawę planowanych źródeł to min. dochody 

zrealizowane za 9 miesięcy 2011 r., kwoty poszczególnych części subwencji, udział  

w podatku dochodowym od osób fizycznych, udział w podatku dochodowym od osób 
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prawnych, kwoty dotacji celowych zlecanych na zadania z zakresu administracji rządowej 

 i zadań własnych, a także dotacje realizowane z zakresu właściwości powiatu. 

Na podstawie wykazanych wskaźników dochody budżetu zostały ustalone w kwocie - 48 195 

995 zł, z tego :  

1) dochody bieżące - 45 629 655 zł,  

2) dochody majątkowe - 2 566 340 zł.  

Natomiast wydatki budżetu ustalono w kwocie - 46 131 138 zł,  z tego:   

1) wydatki bieżące - 40 371 488 zł,  

2) wydatki majątkowe - 5 959 650 zł  

planowaną nadwyżkę budżetową ustalono na kwotę - 1 864 857 zł, która zostanie 

przeznaczona na spłatę rat kredytów.  

Przychody i rozchody budżetu ustalono w kwotach:  

1) przychody - 741 780 zł, 

2) rozchody - 2 606 637 zł.  

W budżecie utworzono  rezerwy:  

1) ogólną w wysokości - 48 200 zł,  

2) celowe w wysokości - 160 000 zł, z przeznaczeniem na:  

a) realizację zadań z zakresu oświaty i wychowania - 80 000 zł,  

b) realizację zadań z zakresu zarządzania kryzysowego - 80 000 zł.  

Wydatki majątkowe (inwestycyjne) to: 

1. Dokumentacja dotycząca przebudowy drogi powiatowej nr 2310 Z na odcinku Rzeczyca – 

Wrzosy do drogi wojewódzkiej – 70 000 zł ( Wyjaśnił, iż inwestycja dotyczy na razie jedynie 

dokumentacji przebudowy drogi, ze względu na aktualnie prowadzone rozmowy z 

Olsztyńskimi Zakładami Kruszywa, które niniejszą inwestycję  w 85 %  sfinansuje); 

2. Przebudowa drogi powiatowej 1984 Z Mirosławiec w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych – 1712 000 zł. (Nadmienił, iż 30 % wartości kosztorysowej 

dofinansowania przebudowy drogi powiatowej 1984z na odcinku m. Mirosławiec wpłynie z 

programu wieloletniego pod nazwą Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych. 70 % 

wartości kosztorysowej inwestycji pochodzić będzie z wkładu własnego, który w wysokości 

50% jego wartości zostanie pokryty przez Powiat Wałecki oraz Gminę i Miasto Mirosławiec).  

3. Zielone Inwestycje z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  

z programu pn. „Usprawnienie zarządzania energią poprzez termomodernizację obiektów 

użyteczności publicznej na terenie powiatów: białogardzkiego, drawskiego, szczecineckiego  

i wałeckiego”, na obiekty w powiecie wałeckim: przychodnia przy ul. Kościuszkowców, 

internat  Zespołu Szkół Nr 1 (solary), i Dom Pomocy Społecznej (solary) - na kwotę 

1 483 610 zł. 

4. Zielone Inwestycje z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej z 

programu pn. „Usprawnianie zarządzania energią poprzez termomodernizację i zmianę 

sposobu użytkowania budynku po byłym Szpitalu Powiatowym na cele administracyjne 

Powiatu Waleckiego na kwotę - 300000 zł. Jest to pierwszy etap inwestycji.  

5. Budowa parkingu przy Starostwie Powiatowym – 404 000 zł., 

6. Wykonanie projektu rozbudowy budynku Starostwa Powiatowego – 61 500 zł. 

 

Podsumowując poinformował, że budżet na 2012 r. będzie wyjątkowo trudny do 

wykonania, gdyż po stronie rozchodów w 2012 roku przyjęto przepływy związane ze spłatą 

zaciągniętych kredytów i pożyczek na kwotę 2 606 637 zł. Dług powiatu na dzień 31 grudnia 

br. wyniesie 27 702 274 zł, natomiast łączna kwota przypadających do spłaty rat, pożyczek i 

kredytów wraz z należnymi odsetkami wyniesie 8,41%, co nie naruszy 15% limitu 

określonego w art. 169 ustawy o finansach publicznych. Kwota długu na koniec roku 2012 
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stanowić będzie 57,48% do planowanych dochodów i nie przekroczy 60% limitu określonego  

w art. 170 w/w wymienionej ustawy. 

Dodał, iż  należy wspomnieć także o inwestycjach związanych z Kapitałem Ludzkim  

z Europejskiego Funduszu Społecznego na kwotę ok. 1 200 000 zł, która podwyższy budżet  

w 2012 roku. Niniejsza kwota nie została ujęta w planie budżetu Powiatu Wałeckiego na 

2012 r. gdyż nie otrzymano danych potwierdzających, że dane podmioty zakwalifikowały się 

do w/w programu. Obecnie już wiadomo, że PUP będzie realizował dwa konkursy. Ponadto 

realizowany będzie program pn. „Kompleksowe Wspomaganie Szkół”, projekt Wdrożeniowy 

Wspomagania i Doskonalenia Nauczycieli, który docelowo ma doprowadzić do utworzenia 

Centrum Rozwoju Edukacji. Na realizacje tego projektu  planuje się ok. 1,5 mln zł. 

 Na zakończenie przyznał, iż z pewnością nie wszystkich zadowalają, także i Zarząd 

Powiatu dochody budżetu. Z pewnością życzylibyśmy sobie by były one większe. Niestety 

Powiat Wałecki nie jest dużym powiatem, nie posiada dużo mienia, z którego mógłby czerpać 

dodatkowe środki. Jest jednym z powiatów zlokalizowanych na terenie Województwa 

Zachodniopomorskiego, który plasuje się na dalekich pozycjach pod względem posiadanego 

mienia. Przyczyna powyższego stanu rzeczy w głównej mierze wynika z faktu, iż część 

mienia powiatu zostało w województwie wielkopolskim. Dlatego też od mądrości Zarządu 

Powiatu zależeć będzie efektywne zarządzanie niewielką ilością mienia jakim dysponuje 

powiat. 

 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 

Przewodniczący Rady Bogdan Białas odczytał Uchwałę Nr CXLI/ 529 / Z /2011 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 12 grudnia 2011 roku w 

sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Powiatu Wałeckiego 

na 2012 r.  

Powyższa opinia została załączona do materiałów na XI sesję Rady Powiatu, stanowi 

załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

 c) przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu w        

      Wałczu, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek odczytał opinię 

Komisji do projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012  r. 

 

Wymieniona opinia została załączona do materiałów na XI sesję Rady Powiatu, stanowi 

załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

 d) dyskusja, 

 

Janusz Różański – Radny Rady Powiatu 

Oświadczył, iż podczas IX sesji Rady Powiatu, która odbyła się  w dniu 28 października br. 

Klub Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat” zgłosił wniosek o przygotowanie materiałów 

dotyczących planu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012 r.,  w innej formie niż dotychczas. 

Chodziło o podanie dodatkowych informacji dotyczących: przewidywanego wykonania 

budżetu Powiatu za 2011 r. oraz planu budżetu Powiatu na 2011 r., uwzględniającego 

wszystkie dokonane zmiany. Dodał, iż Starosta Wałecki przyjął wniosek, jednak  

w materiałach na posiedzenia komisji stałych, które odbyły się 29 listopada br.,  jak i na tą 

sesję w/w dane nie zostały przedłożone. Co prawda podczas posiedzeń komisji stałych 

Skarbnik Powiatu  przedłożył dane dotyczące planu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2011 r. 
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Niemniej były one nieaktualne, gdyż nie uwzględniały jego zmian. Komisja Rozwoju 

Gospodarczego zdjęła z porządku posiedzenia punkt 4 pn. „Zaopiniowanie projektu budżetu 

Powiatu Wałeckiego na 2012 r.” oraz punkt 5 pn. „Zaopiniowanie projektu uchwały w 

sprawie projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012 

– 2024”. Wobec powyższego nie zaopiniowała projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na rok 

2012. Miało odbyć się kolejne posiedzenie komisji w późniejszym terminie, celem 

omówienia i przedstawienia przez komisję swojej opinii dotyczącej dwóch wcześniej zdjętych 

z porządku obrad punktów. Jednak Przewodniczący Komisji  nie zwołał ponownie Komisji. 

W związku z powyższym jedynie Komisja Budżetu i Spraw Społecznych analizowała projekt  

budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012 r. i bez  wypracowanej opinii Komisji Rozwoju 

Gospodarczego zajęła stanowisko dotyczące projektu budżetu Powiatu Wałeckiego  

na 2012 r., które to przedłożono w materiałach na sesję. 

Oznajmił, iż Radni Klubu Radnych Powiatu „Wspólny Powiat” nie mieli możliwości 

wypowiedzenia się na temat przedłożonego przez Zarząd Powiatu projektu budżetu powiatu 

na 2012 r., dlatego też pragnie powiedzieć kilka słów w przedmiotowym temacie. 

Wyraził zdanie, iż rok 2012 będzie dla Powiatu Wałeckiego bardzo trudny. Planowane 

dochody na 2012 r. są niższe o 11 % w stosunku do roku 2011. Wydatki w planie budżetu na 

2011 r. po zmianach wynoszą 60 362 000 zł, natomiast na rok 2012 planuje się 46 331 138 zł, 

czyli wydatki są mniejsze o 25 %. Szczególnie trudna sytuacja zaistnieje w działach bardzo 

istotnych dla funkcjonowania powiatu np. dla Powiatowego  Zarządu Dróg w planie budżetu 

na 2011 r. ujęto wydatki na wynagrodzenia za pracę w wysokości 700 tys. zł, natomiast w 

planie budżetu na 2012 r. jedynie 496 849 zł. Trzeba pamiętać, że w PZD w Wałczu została 

zatrudniona dodatkowa osoba, gdyż nowo zatrudniony dyrektor PZD nie posiada 

wykształcenia kierunkowego wobec czego, pewne sprawy drogowe prowadzi były dyrektor. 

Wobec powyższego trudno ocenić czy zaplanowana kwota jest realną i czy w PZD dokonana 

zostanie redukcja etatów, o tym najlepiej wie Zarząd Powiatu. W przypadku Starostwa 

Powiatowego  w planie budżetu na 2011 r. ujęto wydatki na wynagrodzenia za prace w 

wysokości 4 653 000 zł, natomiast w planie budżetu na 2012 r. 4 462 735 zł, czyli wydatki na 

płace są  6 % niższe. Nasuwa się tu pytanie czy powyższe skutkować będzie zwolnieniem z 

obowiązku pracy pracowników, czy też obniżeniem wynagrodzenia. Jeżeli chodzi o oświatę, 

to subwencja oświatowa na 2012 r. wyniesie 15 663 743 zł, natomiast dochody własne szkół   

1308 000 zł, co daje kwotę ok. 17 mln zł. Natomiast w planie wydatków na  rok 2011 podano 

kwotę 17 217 000 zł, a na 2012 rok jedynie kwotę 14 967 713 zł, co stanowi ok. 2 mln mniej. 

Analiza porównawcza wydatków w 2011 r. i planowanych na 2012 r., na poszczególne  typy  

kształcenia przedstawia się następująco: licea ogólnokształcące, szkoły zawodowe, 

Powiatowy Ośrodek Doskonalenia Nauczycieli  otrzymają mniej środków finansowych, 

natomiast więcej środków otrzymają szkoły niepubliczne. Dodał, iż nie będzie omawiał 

szczegółowo dotacji z budżetu powiatu na szkoły niepubliczne, niemniej zaznaczył, iż jedna z 

nich uzyska środki finansowe w wysokości prawie 70 %  ogólnej kwoty przeznaczonej na 

szkoły niepubliczne. W dziale pn. „Pomoc Społeczna” planowane wydatki na 2011 r. to 

5 462 000 zł, natomiast plan na 2012 r. zakłada 5 173 056 zł, tj. 6 % mniej. Zauważył, iż od 1 

stycznia 2012 r. ustawodawca nałożył  na sferę pomocy społecznej dodatkowe zadania, 

ponadto planowana zmiana statutu Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie pokazuje, iż w 

PCPR zostanie zatrudniony zastępca dyrektora. Powyższe wskazuje na wzrost  kosztów, a nie 

jak Zarząd Powiatu planuje na  ich spadek. Następnie oświadczył, iż  pozycją w planie 

budżetu na 2012 r. szczególnie go interesującą jest wartość wydatków jakie Zarząd Powiatu 

planuje przeznaczyć na promocję powiatu. Otóż w 2011 r. na promocje powiatu zaplanowano 

150 tys. zł, natomiast na 2012 r. planuje się aż 170 tys. zł. Wyraził zdanie iż promocja 

powiatu we wnętrz powiatu nie ma sensu. Nie pochwala wydawania  

Biuletynu Informacyjnego Starostwa Powiatowego w Wałczu, kalendarzy „z ładnymi 
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twarzami Starosty i Wicestarosty”, „składanek z Szakirą”. Promocja powiatu powinna 

odbywać się poza jego granicami. Niestety nie zaobserwował, by takową Powiat Wałecki 

prowadził. Wydawanie sprawozdań z działalności powiatu w postaci Biuletynu nie powinno 

być finansowane z budżetu powiatu. Następnie poruszył temat zadłużenia Powiatu 

Wałeckiego. Oznajmił, iż nie wszystkie inwestycje jakie realizował powiat były trafne. 

Oczywiście jest pełen uznania dla Zarządu Powiatu  za pozyskanie wysokich kwot środków 

zewnętrznych, lecz jest zdania, iż, z niektórymi inwestycjami jak  np. modernizacją budynku 

Starostwa Powiatowego w wysokości 1,5 mln zł można było poczekać. Stało się jednak 

inaczej  i „dziś mamy sytuację na krawędzi”. Zauważył, iż zmianie z 54 mln zł na 48 mln zł. 

uległa podstawa (dochody powiatu), którą bierze się  pod uwagę obliczając wskaźnik 

zadłużenia. Dlatego też wskaźnik zadłużenia wzrośnie. Reasumując biorąc pod uwagę spłatę 

ostatnio zaciągniętego przez powiat kredytu w wysokości 3 200 000 zł, zobowiązania wobec 

ZUS w wysokości 6 mln zł, przejęte przez powiat po byłym Szpitalu Powiatowym, oraz 

spadek o 6 mln zł dochodów powiatu  uzyskamy wskaźnik zadłużenia w wysokości ok. 75%.  

Przyznał, że rzeczywiście budżet będzie trudny do wykonania, ale czy realny? Wyraził 

zdanie, iż Zarząd Powiatu bardzo optymistycznie podchodzi do jego wykonania,  dodając, iż 

ów optymizm chciałby również podzielać. Następnie złożył Zarządowi Powiatu i całej Radzie 

Powiatu życzenia, by rok 2012 był przełomowy, by był okresem spadku zadłużenia powiatu, 

by Rada i Zarząd Powiatu mierzyli siły na zamiary i możliwości finansowe, by radni mogli 

świadomie i mądrze glosować. 

 

Bogdan Wankiewicz 

Oznajmił, iż wsłuchując się w wypowiedź radnego Janusza Różańskiego, to z jaką troską 

przekazywał on wszystkie uwagi dotyczące planu budżetu powiatu na 2012 rok stwierdza, że 

wszyscy radni chcieliby, by budżet był lepszy. Niemniej przypomniał, iż większość radnych 

pełni swoją funkcję dłużej niż jedną kadencję. Co roku w grudniu Zarząd Powiatu 

przedstawia projekt budżetu powiatu na kolejny rok i nie widzi żadnego problemu, dla 

którego radni po te dane nie mogli by sięgnąć, chociażby do Internetu. Wyraził zdanie, iż 

radni to osoby inteligentne, które bardzo dobrze wiedzą w jaki sposób posługiwać się 

sprzętem elektronicznym, by móc dotrzeć do danych, które ich interesują. Dlatego też uznał, 

że nie ma sensu już dłużej do tego tematu wracać. Następnie zauważył, iż radny Janusz 

Różański przedstawił wiele przykładów świadczących o tym, iż budżet powiatu na 2012 rok 

w porównaniu z budżetem na 2011 r. jest mniejszy po stronie dochodów ale i wydatków. 

Przyznał, że to bardzo dobrze, iż powiat zaczyna oszczędzać. Obecnie wiele jednostek 

samorządu terytorialnego postępuje w podobny sposób. Robi tak i Rząd. Dodał, iż innego 

rozwiązania nie widzi, gdyż cały świat dotknięty jest kryzysem.  

Następnie oświadczył, iż żaden dział budżetu nie jest zagrożony. Jeżeli chodzi o oświatę ,to 

przez nieuwagę w Sprawozdaniu Informacji Oświatowej nie ujęto danych jednej szkoły. 

Dokonano więc korekty, w wyniku której prawdopodobnie 1 700 000 zł subwencji 

oświatowej  wpłynie do budżetu powiatu, a wiadomo już, że na pewno wpłynie 1,5 mln zł. 

 

 

Janusz Różański 

Zapytał czyją winą jest powyższy stan rzeczy. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział, iż był to błąd techniczny. Organ nadzoru (Kuratorium Oświaty) powinien był 

niezwłocznie zareagować, czego nie uczynił. Wracając do swojej wcześniejszej wypowiedzi 

oznajmił, iż to, że w planie budżetu Powiatu Wałeckiego dochody określono na poziomie 
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48 195 995 zł, nie oznacza, iż taką kwotą budżet zostanie zamknięty. Na przykład same 

inwestycje związane z Kapitałem Ludzkim z Europejskiego Funduszu Społecznego 

podwyższą budżet w 2012 roku na kwotę ok. 1 200 000 zł. Projekt budżetu Powiatu 

Wałeckiego na 2011 r. po stronie dochodowej opiewał na kwotę 50 mln zł, natomiast projekt 

budżetu na 2012 r. zakłada, że dochody powiatu w 2012 r. wyniosą 48 mln zł. Różnica 2 mln 

zł wynika z wcześniej wspomnianej omyłki, w wyniku której zaplanowano niższą subwencję 

oświatową. Wartość dochodów powiatu zostanie uchwałą Rady Powiatu w sprawie zmian w 

budżecie Powiatu Wałeckiego na 2012 r. zwiększona. Odnosząc się do planu budżetu na 2012 

r. dotyczącego PZD w Wałczu, a dokładniej wydatków na wynagrodzenia za prace 

oświadczył, iż  to że Dyrektor PZD potrafi zarządzać kadrami i prowadzić oszczędniejszą 

politykę finansową w tym zakresie, nie powinno być ujmą lecz plusem. Zwracając się do 

radnego Janusz Różańskiego oznajmił, iż odnosi wrażenie jakoby zarzutem było planowanie 

w budżecie zbyt małych kwot po stronie wydatków na dodatkowe zatrudnienie. Podkreślił, iż 

jeśli zajdzie taka potrzeba to na pewno prowadzona będzie redukcja zatrudnienia. 

Przypomniał, iż radny Janusz Różański zarzucał,  iż w Starostwie Powiatowym  ma miejsce 

przerost zatrudnienia, wliczając w niniejsze Powiatowy Ośrodek Dokumentacji Geodezyjnej i 

Kartograficznej, który to w wyniku zmiany przepisów prawa został wcielony w strukturę 

Starostwa i przekształcony w Wydział Geodezji Kartografii i Gospodarki Nieruchomościami. 

Zapewnił, iż zatrudnienie utrzymuje się na tym samym poziomie. Dodał, że rolą Zarządu 

Powiatu jest mądre zarządzanie środkami finansowymi, które pozwoli na zrealizowanie 

zarówno zadań ustawowych jak i planowanych inwestycji. Następnie odnosząc się do kwestii 

dotyczącej planowanych w 2012 r. 170 tys. zł  na promocję powiatu, poinformował, iż radny 

Janusz Różański będąc Starostą Wałeckim na promocję powiatu przeznaczał kwotę 10 tys. zł,  

za którą tak na prawdę nic nie dało się wykonać. Planowana kwota 170 tys. zł jest i tak 100 

tys. zł za niska. 

 

 

Janusz Różański 

Oznajmił, iż najprawdopodobniej Starosta Wałecki nie słuchał uważnie jego wypowiedzi 

dotyczącej przygotowania dodatkowych materiałów do projektu budżetu Powiatu Wałeckiego 

na 2012 r. Wyjaśnił, iż dokładnie wie gdzie szukać danych niezbędnych do przeprowadzenia  

analizy budżetu powiatu. Niemniej radnym Klubu Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat” 

chodziło w głównej mierze o podanie dodatkowych informacji dotyczących przewidywanego 

wykonania budżetu Powiatu za 2011 rok. Powyższe dane nie są znane. Dodał, iż nawet 

Starosta Wałecki przedstawiając radzie projekt budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012 r. 

poinformował, iż przy jego tworzeniu opierano się m. in. na danych dotyczących wykonania 

budżetu za 9 miesięcy 2011 r. Następnie zaapelował, by nie wracać już w dyskusji do tematu 

przyrostu zatrudnienia, w Starostwie Powiatowym, gdyż Sąd Okręgowy i Apelacyjny 

podtrzymał jego zdanie. Nawiązując do kwestii dotyczącej promocji powiatu zapytał, czy 

właściwym jest  umieszczanie w Biuletynie Informacyjnym Starostwa Powiatowego, 

finansowanym z budżetu powiatu  artykułów promujących kandydata na posła? Następnie 

zaapelował, by nie kontynuować dłużej dyskusji w powyższym temacie. Na zakończenie 

życzył Zarządowi Powiatu udanego wykonania budżetu na 2012 rok, zgodnie z założeniami. 

 

 

Jerzy Goszczyński – Wicestarosta Goszczyński 

Oznajmił, iż nie pragnie szukać winnych zadłużenia powiatu, a jedynie przypomnieć fakty. 

Rada Powiatu i Zarząd Powiatu obecnej kadencji działają w trudnych warunkach 

finansowych powiatu. W momencie gdy są dostępne środki zewnętrzne, o które można by się 

starać i które pomogłyby powiatowi przeprowadzić znacznie więcej inwestycji i remontów, to 
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niestety Rada Powiatu ma ograniczone możliwości, by po nie sięgnąć. Przypomniał, iż kilka 

lat temu Rada Powiatu rozpoczęła swoje funkcjonowanie z bagażem 22 mln zł długu, który 

Powiat Wałecki musiał spłacić za zobowiązania z przeszłości. Od tego momentu jeżeli 

policzymy wszystkie środki finansowe składające się na zadłużenie powiatu, jak to czyni 

radny Janusz Różański, nawet niech będą one na poziomie 37 mln zł, to z tej kwoty 15 mln zł, 

w ciągu 5 lat zainwestowano w remonty oraz inwestycje, czy też w programy z Kapitału 

Ludzkiego. Zadał pytanie czy to dużo? Biorąc pod uwagę działalność innych powiatów, które 

dysponowały większymi środkami finansowymi, to pewnie nie. Niemniej w świetle 

obciążenia budżetu powiatu zobowiązaniami z przeszłości  Powiat Wałecki pod względem 

przeprowadzonych inwestycji wypada bardzo dobrze. Podkreślił, iż działania Zarządu 

Powiatu maja charakter z jednej strony oszczędnościowy, z drugiej zaś wykorzystujący 

aktualne możliwości. 

Następnie oświadczył, iż nie zgadza się ze stwierdzeniem radnego Janusz Różańskiego 

jakoby nie wszystkie inwestycje były trafne czy potrzebne. Stanowczo stwierdził, iż 

wszystkie inwestycje były potrzebne, co więcej, było ich za mało. Powinny być wykonane w 

znacznie większym wymiarze. Zapewnił, iż Zarząd Powiatu dokładnie rozważa 

wydatkowania każdej złotówki z budżetu powiatu. Dodał, iż Starosta Wałecki Bogdan 

Wankiewicz jest silnie zaangażowany w pozyskiwanie dodatkowych środków zewnętrznych 

Następnie podkreślił, że gdyby Zarząd Powiatu miał taką możliwość i mógł zaangażować 15 

mln zł, by pozyskać  kolejne 15 mln zł lub więcej, z przeznaczeniem na realizację nowych 

inwestycji, to na pewno by to uczynił. Byłoby to oczywiście z korzyścią dla wszystkich. 

Inwestycje nie są prowadzone dla Zarządu Powiatu czy Rady Powiatu, lecz dla społeczności 

lokalnej powiatu wałeckiego. Zaapelował do Rady Powiatu o większe zrozumienie dla 

działalności Zarządu Powiatu i wsparcie w poszukiwaniu dodatkowych możliwości w 

prowadzeniu nowych inwestycji, a nie stawianie temu oporu. Nadmienił, że za parę lat może 

nie być już  możliwości pozyskania środków unijnych. Poprzednie kadencje Rady Powiatu i 

Zarządu Powiatu nie miały aż takich możliwości sięgania po te środki, dlatego też działalność 

proinwestycyjną każda ze stron powinna wspierać. 

Na zakończenie wyraził zdanie, iż pomimo różnych głosów w dyskusji zarówno Zarząd jak i 

Rada Powiatu wykazują się olbrzymią odpowiedzialnością. Dzięki powyższemu Powiat 

Wałecki nie odstaje od innych powiatów zlokalizowanych na terenie województwa 

zachodniopomorskiego, a w wielu przypadkach jest od nich lepszy. Poprosił, by Rada 

Powiatu powyższe wzięła pod uwagę i wykazała większe zrozumienie głosując za podjęciem 

uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012 rok. 

 

   

Tadeusz Łożecki – Członek Zarządu Powiatu  

Zauważył, iż budżet Powiatu Wałeckiego na 2012 r. jest budżetem zrównoważonym, dlatego 

też będzie bardzo trudny do wykonania. Wyraził zdanie, że jeżeli uda się go w takiej formie 

zrealizować, to budżety powiatu lat kolejnych będą znacznie łatwiejsze do wykonania. 

Pozwoli on jednocześnie sięgnąć po środki zewnętrzne w kolejnych rozdaniach. Zapewnił, że 

Zarząd Powiatu jest w stanie pozyskać dodatkowe środki do budżetu powiatu, jak i 

zagwarantować jednostkom Powiatu Wałeckiego normalne funkcjonowanie w roku 2012. 

Jeżeli uda się wykonać budżet w 2012 r. zgodnie z założeniami zawartymi w uchwale 

budżetowej Powiatu Wałeckiego na 2012 r., to będzie to sukces nie tylko Zarządu Powiatu, 

ale również Rady Powiatu. 
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Marek Pawłowski 

Oświadczył, iż nie zamierzał zabierać głosu w dyskusji. Jednak pragnie poruszyć kilka 

kwestii. Wyraził zdanie, iż wracanie do przeszłości, czy  też rozmyślanie o tym co będzie za 

kilka lat właściwym jest w dyskusji przy uchwaleniu projektu zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2024. Rada Powiatu powinna analizować kwoty 

aktualnie zawarte w projekcie budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012 rok. Zapewnił że radni 

Klubu Radnych Rady Powiatu „Wspólny Powiat” nie pozostawią Zarządu Powiatu bez 

wsparcia. Każda kwota, która wpłynie do budżetu powiatu i zwiększy jego dochód będzie 

przez wszystkich radnych mile widziana i jednogłośnie przyjmowana. Natomiast z 

przedłożonego przez Zarząd Powiatu budżetu  powiatu na 2012 r. wyraźnie widać, że nastał 

czas „zaciskania pasa”, że  trzeba uzyskać nadwyżkę budżetową, która pozornie tylko 

wskazuje, że nie jest niczym złym. Niestety świadczy o utracie przez powiat zdolności 

kredytowej, czyli będzie trudniej o realizację nowych inwestycji. Następnie podkreślił, że 

zaplanowane w budżecie na 2012 r. wydatki w porównaniu z rokiem 2011 zmniejszono o 14 

mln zł. Co do słuszności przeprowadzenia przez powiat inwestycji oświadczył, iż wszystkie 

popiera, dodając że dzięki nim powiat rozwija się. Zauważył natomiast, iż ich ilość spada. 

Wydatki majątkowe zaplanowane na 2012 r. w porównaniu do roku bieżącego maleją o 

prawie 5 mln zł. Następnie poinformował, iż w planie inwestycyjnym nie ujęto budowy hali 

sportowej przy Zespole Szkół Nr 1 w Wałczu jak i modernizacji drogi powiatowej przy Alei 

1000-lecia w Wałczu. Ponadto Rada Powiatu nie przyznała chociażby symbolicznej kwoty 

dla Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej, a powiat nie współuczestniczy, wzorując się na 

przykładzie Miasta Wałcza, w realizacji uporządkowania terenu na miejsca postojowe przy 

107 Szpitalu Wojskowym z Przychodnią SPZOZ w Wałczu. Dodał, iż oczywiście rozumie, że 

na wszystkie zadania środków finansowych w budżecie powiatu nie wystarczy.  

Na zakończenie oświadczył, że nie należy tak ostro krytykować danych przedstawionych 

wcześniej przez radnego Janusza Różańskiego, gdyż tak naprawdę wygłosił on bardzo 

łagodny komentarz do projektu budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012 rok. Następnie 

powtórzył, iż z pewnością każda decyzja Zarządu Powiatu wpływająca na zwiększenie 

dochodów budżetu będzie przez radnych popierana. Niemniej póki co sytuacja finansowa 

powiatu jest trudna i wymaga „zaciskania pasa”.  

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Oznajmił, iż najprawdopodobniej radny Marek Pawłowski nie wie o tym, że Zarząd Powiatu 

w połowie grudnia br. podpisał z  dyrektorem 107 Szpitala Wojskowego z Przychodnią 

SPZOZ w Wałczu umowę na dofinansowanie realizacji projektu pn. „Dostosowanie 

pomieszczeń higieniczno-sanitarnych do potrzeb osób niepełnosprawnych w oddziale 

ortopedycznym i neurologicznym 107 Szpitala Wojskowego z Przychodnią SP ZOZ w 

Wałczu” oraz „Budowa windy osobowej z przeznaczeniem dla osób niepełnosprawnych w 

budynku Polikliniki 107 Szpitala Wojskowego z Przychodnią w Wałczu”. Powiat na 

powyższe projekty udzieli dofinansowania, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych (PFRON) w wysokości 204 085,89 zł. Ponadto powiat przeznaczy 

dla 107 Szpitala Wojskowego dotację w wysokości 30 000 zł (15 000 zł na unieszkodliwienie 

odpadów medycznych, oraz 15 000 zł na wymianę okien). Powyższe kwoty zostały ujęte w 

projekcie budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012 r.  

Na zakończenie poinformował, iż w 2011 r. Powiat Wałecki łączne ze środkami z PFRON na 

107 Szpital Wojskowy z Przychodnią SPZOZ w Wałczu przeznaczył niemałą kwotę bo 40 

tys. zł. Dodał, iż powiat na miarę swoich możliwości wspomaga 107 Szpital Wojskowy,  

niemniej w pierwszej kolejności konieczne jest zapewnienie środków na realizację zadań 

wykonywanych przez jednostki organizacyjne powiatu. 
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Bogusława Towalewska 

Zwróciła się z zapytaniem do Starosty Wałeckiego czy kwota 1,5 mln zł subwencji 

oświatowej wpłynie do budżetu powiatu w 2012 r. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział twierdząco dodając, iż jak wspomniał już wcześniej dokonano korekty 

Sprawozdania Informacji Oświatowej, na podstawie, której subwencja oświatowa o powyższą 

kwotę zostanie zwiększona. 

 

 

Bogdan Białas 

Wyraził zdanie, iż dobrze, że budżet Powiatu Wałeckiego na 2012 r. jest budżetem 

oszczędnościowym. W ubiegłych latach powiat prowadził wiele inwestycji, które 

finansowane były zarówno ze środków unijnych jak i z budżetu powiatu. Zarząd Powiatu 

zdaje sobie sprawę, z możliwości finansowych powiatu. Dlatego też w najbliższym okresie 

ilość podejmowanych inwestycji spadnie, po to, by w kolejnych latach można było aplikować 

o środki zewnętrzne celem prowadzenia nowych inwestycji. Na zakończenie podkreślił, iż 

przedłożony przez Zarząd Powiatu projekt budżetu na 2012 r. spełnia postulaty opozycji. 

 

 e) podjęcie uchwały budżetowej.    

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przy 6 głosach „ wstrzymujących się” i 11 głosach „za” 

podjęła uchwałę Nr XI/ 80 /2011 w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Wałeckiego na 

2012 rok.  

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz podziękował Radzie Powiatu za przyjęcie budżetu 

Powiatu Wałeckiego na 2012 r. Powyższe pozwoli na normalne funkcjonowanie powiatu w 

2012 roku. Zaznaczył, iż opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej zarówno do projektu 

budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012 r., jak i do projektu zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2024 były pozytywne. 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady Bogdan Białas ogłosił dziesięciominutową przerwę od 

godziny13
00

 do 13
10

.  

 

 

Po przerwie o godzinie 13
10

 Przewodniczący Rady Powiatu wznowił obrady XI sesji Rady 

Powiatu w Wałczu. 
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Ad. pkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia projektu zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2024. 

 

Uchwała Zarządu Powiatu Nr 77/31/2011 z dnia 15 listopada 2011 r. w sprawie projektu 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2024 stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

a) przedstawienie wieloletniej prognozy finansowej przez Przewodniczącego     

    Zarządu  Powiatu, 

 

Bogdan Wankiewicz 

Zgłosił autopoprawkę dotyczącą dwóch pozycji porządkujących prawidłowe zapisy w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej. W załączniku Nr 1 do przedmiotowego projektu uchwały 

dotyczy ona uszczegółowienia kwoty długu, natomiast w załączniku Nr 3 przeniesienia kwoty 

zobowiązań do innego punktu. O dokładne przedstawienie autopoprawki poprosił Skarbnika 

Powiatu Pawła Gwozdeckiego.  

 

 

Paweł Gwozdecki – Skarbnik Powiatu 

Poinformował, że autopoprawka dotyczy: 

- Załącznika Nr 1 do uchwały pn. „Wieloletnia prognoza finansowa Powiatu Wałeckiego na 

lata 2012-2024”, w którym w pozycji nr 7 „Kwota długu” uszczegółowiono kwoty długu 

pokazując dług pierwotnie spłacany wydatkami tj. kwoty spłat rat kredytu, stanowiące 

wcześniej zobowiązania przejęte przez powiat po byłym Szpitalu Powiatowym w Wałczu. 

Wcześniej powyższych danych nie wyodrębniono; 

- Załącznika Nr 3 do uchwały pn. „Planowanie i realizowanie przedsięwzięcia Powiatu 

Wałeckiego na lata 2012-2016”, w którym z punktu 3 pn. „Gwarancje i poręczenia udzielane 

przez jednostki samorządu terytorialnego” przeniesiono do pkt 2  pn. „Umowy, których 

realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia ciągłości 

działania jednostki i których płatności przypadają w okresie dłuższym niż rok”  kwoty 

zobowiązań przejętych przez Powiat po byłym Szpitalu Powiatowym (umowa z BGK). 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poddał kolejno pod głosowanie zgłoszone 

przez Zarząd Powiatu autopoprawki do projektu uchwały w sprawie uchwalenia projektu 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2024 o treści jak 

powyżej. 

W Wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła autopoprawki dotyczące: 

- Załącznika Nr 1 do projektu uchwały pn. „Wieloletnia prognoza finansowa Powiatu 

Wałeckiego na lata 2012-2024”, w którym w pozycji nr 7 „Kwota długu” uszczegółowiono 

kwoty długu pokazując dług pierwotnie spłacany wydatkami tj. kwoty spłat rat kredytu, 

stanowiące wcześniej zobowiązania przejęte przez powiat po byłym Szpitalu Powiatowym w 

Wałczu. 

- Załącznika Nr 3 do projektu uchwały pn. „Planowanie i realizowanie przedsięwzięcia 

Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2016”, w którym z punktu 3 pn. „Gwarancje i poręczenia 

udzielane przez jednostki samorządu terytorialnego” przeniesiono do pkt 2  pn. „Umowy, 

których realizacja w roku budżetowym i latach następnych jest niezbędna dla zapewnienia 

ciągłości działania jednostki i których płatności przypadają w okresie dłuższym niż rok”  

kwoty zobowiązań przejętych przez Powiat po byłym Szpitalu Powiatowym (umowa z BGK). 
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b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

 

Przewodniczący Rady Bogdan Białas odczytał Uchwałę Nr CXLI/ 530 / Z /2011 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 12 grudnia 2011 roku w 

sprawie wydania opinii o przedłożonym projekcie uchwały Rady Powiatu w Wałczu o 

wieloletniej prognozie finansowej na lata 2012-2024.  

Powyższa opinia została załączona do materiałów na XI sesję Rady Powiatu, stanowi 

załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

 c)  przedstawienie opinii Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Rady Powiatu                              

      w Wałczu 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek odczytał opinię 

Komisji dotyczącą projektu zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na 

lata 2012-2024. 

 

Wymieniona opinia została załączona do materiałów na XI sesję Rady Powiatu, stanowi 

załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

       d)  dyskusja, 

 

Głosu w dyskusji nie zabierano. 

 

       e) podjecie wieloletniej prognozy finansowej. 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przy 3 głosach „ wstrzymujących się” i 14 głosach „za” 

podjęła uchwałę Nr XI/ 81 /2011 w sprawie uchwalenia projektu zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Powiatu Wałeckiego na lata 2012-2024. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt 9 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/40/2011 Rady Powiatu w Wałczu z dnia  

25 lutego 2011 r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2011 roku. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XI 

sesje Rady Powiatu, stanowi załącznik Nr 17a do protokołu. 
 

 

Bogdan Wankiewicz 

Poinformował, iż w stosunku do projektu uchwały rozpatrywanego przez Komisję Budżetu i 

Spraw Społecznych zaszła zmiana dotycząca kwoty 248,- zł, którą proponowano przesunąć w 

ramach rehabilitacji społecznej z dofinansowania uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich 

opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych na dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
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rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze przyznawane osobom 

niepełnosprawnym na podstawie odrębnych przepisów. W związku z tym, iż ta kwota nie 

zostanie zwrócona przez organizatora turnusu zostanie wykorzystana zgodnie z 

wcześniejszym przeznaczeniem. W materiałach na  XI sesję  Radni otrzymali projekt 

uchwały, w którym powyższe zmiany zostały uwzględnione. O dokładniejsze wyjaśnienie 

zaistniałego stanu rzeczy poprosił  dyrektor PCPR w Wałczu Bożenę Terefenko. 

 

 

Bożena Terefenko – Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu 

Wyjaśniła, iż uczestnik turnusu rehabilitacyjnego w trakcie jego trwania doznał zawału serca, 

wobec czego nie mógł w nim uczestniczyć. PCPR otrzymał od organizatora turnusu zwrot 

dofinansowania za powyższą osobę w  wysokości 248 zł, co znalazło swoje odzwierciedlenie 

w pierwotnym projekcie uchwały, którą Komisja Budżetu i Spraw Społecznych zaopiniowała 

na  posiedzeniu w dniu 29 listopada br. Niemniej okazało się ,że  powyższe środki przez 

organizatora turnusu nie zostaną zwrócone, wobec czego 248 zł zostanie wykorzystane  

zgodnie z wcześniejszym przeznaczeniem (zostaną ponownie przeniesione na zadania pn. 

„dofinansowania uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach 

rehabilitacyjnych”). 

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, iż 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 29 

listopada  2011 r. 

 

b) podjęcie uchwały. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/ 82 /2011 

zmieniającą uchwałę Nr IV/40/2011 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 25 lutego 2011 r.  

w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2011 roku.  

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XI 

sesję Rady Powiatu.  

 

a) ustne stanowisko Komisji Budżetu i Spraw Społecznych, 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Spraw Społecznych Andrzej Gostołek poinformował, iż 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 29 

listopada 2011 r. 
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b) ustne stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego Tadeusz Węgrzynowski poinformował, iż 

Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały na posiedzeniu w dniu 29 

listopada 2011 r. 

 

c) podjęcie uchwały. 
 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/ 83 /2011  

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu 

w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XI 

sesję Rady Powiatu.  

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/ 84 /2011  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach na XI 

sesję Rady Powiatu.  

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/ 85 /2011  

w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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Ad pkt 13 

Podjęcie uchwały  w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2011 r.   

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali przed obradami XI sesji 

Rady Powiatu, stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 

 

 

Bogusława Towalewska 

Zwróciła się z zapytaniem do Skarbnika Powiatu z jakiego powodu Powiat Wałecki otrzymał 

dodatkowe środki finansowe z rezerwy celowej w wysokości 113 496 zł . 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział, iż powiat otrzymał środki finansowe z 0,6% rezerwy ustawowej na pokrycie 

kosztów poniesionych na usunięcie skutków bardzo silnych opadów jakie miały miejsce w 

połowie br. i które to spowodowały podtopienie niższych kondygnacji budynku Zespołu 

Szkół Nr 4 RCKU Wałczu. 

 

 

Marek Pawłowski 

Zauważył, iż ostatnie zdanie § 6 przedmiotowego projektu uchwały stanowi: „deficyt budżetu 

zostanie pokryty wolnymi środkami, jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku 

bieżącym budżetu oraz pożyczką”. Wobec powyższego w świetle przedstawionych przez 

Starostę Wałeckiego informacji dotyczących zaksięgowania na koncie budżetu Powiatu 

Wałeckiego kredytu na kwotę 3 200 000 zł  zapytał, czy wyżej cytowane zdanie nie powinno 

otrzymać brzmienia „deficyt budżetu zostanie pokryty wolnymi środkami, jako nadwyżki 

środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu oraz pożyczką i kredytem”. 

 

 

Paweł Gwozdecki 

Wyjaśnił, iż kredyt de facto został zaciągnięty na pokrycie wydatków inwestycyjnych. Wynik 

finansowy (deficyt) przedmiotowego projektu uchwały jest niższy, niż uchwały poprzedniej 

(podjętej przez Radę Powiatu podczas IX sesji w dniu 28 października br.). Ponieważ deficyt 

maleje  nie ma potrzeby wykorzystywać środki finansowe z kredytu na jego pokrycie. 

Dlatego uzupełnienie ostatniego zdania § 6 przedmiotowego projektu uchwały zwrotem  

„i kredytem” byłoby niewłaściwe. 

 

 

Janusz Różański 

Zaznaczył, iż środki finansowe z kredytu znajdują się już na koncie bankowym powiatu. 

 

 

Marek Pawłowski 

Przypomniał, iż podczas IX sesji Rady Powiatu, która odbyła się 28 października Skarbnik 

Powiatu informował, iż powodem, dla którego planuje się zaciągnąć kredyt jest pokrycie 

deficytu, który mógłby  powstać ze względu na konieczność uregulowania płatności za 

wykonane inwestycje. Uznał, że coś tu się nie zgadza. Wyraził zdanie, że środki wolne i 

pożyczka nie będą wystarczające do pokrycia deficytu budżetu powiatu. Dodał, że jeżeli 

uważa się inaczej, to po co powiat zaciągnął kredyt na kwotę 3 200 000 zł? 
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Paweł Gwozdecki 

Powtórzył, iż wartość deficytu budżetu  w przedmiotowym projekcie uchwały jest niższa  

od wartości deficytu ujętego w uchwale w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 

2011 r.  z października br.  

 

 

Marek Pawłowski 

Zapewnił, iż zauważył różnice między wartościami deficytu w wyżej wymienionych 

uchwałach. Następnie zadał pytanie czy zaciągnięcie przez powiat kredytu na kwotę 

3 200 000 zł było konieczne? 

 

 

Bogdan Wankiewicz  

Odpowiedział twierdząco. 

 

 

Marek Pawłowski 

Oświadczył, iż nie zamierza upierać się, przy zmianie zapisu w § 6 przedmiotowego projektu 

uchwały. Natomiast zastanawia się jedynie nad celowością zaciągniętego przez powiat 

kredytu. 

 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/ 86 /2011  

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Wałeckiego na 2011 r.  

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt 14 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr III/19/2010 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 

30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Wałeckiego na lata 2011-2024 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali przed obradami XI sesji 

Rady Powiatu, stanowi załącznik Nr 23 do protokołu. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał  

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu przy 2 głosach „wstrzymujących się” i  15 głosach „za” 

podjęła uchwałę Nr XI/ 87 /2011 zmieniającą uchwałę Nr III/19/2010 Rady Powiatu w 

Wałczu z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Powiatu Wałeckiego na lata 2011-2024. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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Ad. pkt 15 

Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w części, 

łącznie z odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania 

od ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej. 

 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach 

dodatkowych na XI sesję Rady Powiatu.  

 

 

Bożena Terefenko 

Poinformowała, iż z dniem 1 stycznia 2012 r. wchodzi w życie ustawa z dnia 9 czerwca 

2011r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej (Dz. U. Nr 149, poz. 887), która 

nakłada na powiat obowiązek realizacji nowych zadań. Następnie  oznajmiła, iż dotychczas 

obowiązujące uchwały Rady Powiatu z 2004 roku w wielu przypadkach zwalniały osoby z 

obowiązku pokrycia kosztów za pobyt dzieci w placówkach. Z kolei przedmiotowy projekt 

uchwały podniesie opłaty za przebywanie dzieci w pieczy zastępczej (opłaty stają się 

adekwatne do zarobków rodziców) oraz umożliwi wyegzekwowanie opłat za pobyt dzieci w 

pieczy zastępczej od rodziców, którzy przebywają poza granicami kraju w celach 

zarobkowych. Podkreśliła, iż coraz więcej dzieci umieszczanych jest w pieczy zastępczej. Dla 

porównania podała, iż w roku bieżącym umieszczono w niej o dziesięcioro dzieci więcej, niż 

w latach ubiegłych. Podkreśliła, iż powyższe stanowi dla powiatu duże obciążenie finansowe, 

dlatego też konieczne jest wyegzekwowanie od rodziców pokrycia kosztów za utrzymanie ich 

dzieci w placówkach. Dodała, iż duża grupa rodziców jest niewydolna finansowo, od których 

pozyskanie środków nie będzie możliwe. Niemniej coraz większą grupę stanowią rodzice 

dobrze sytuowani finansowo, którzy pracują za granicami kraju.  

 

 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/ 88 /2011 w 

sprawie szczegółowych warunków umorzenia w całości lub w części, łącznie z odsetkami, 

odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia opłaty za 

pobyt dziecka w pieczy zastępczej. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt 16 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXVII/ 228 /2006 Rady Powiatu w Wałczu z 

dnia 28 czerwca 2006 r. w sprawie uchwalenia statutu powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Wałczu. 
 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach 

dodatkowych na XI sesję Rady Powiatu.  
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Bożena Terefenko 

Poinformowała, iż wszystkie zmiany w PCPR w Wałczu wynikające z przedmiotowego 

projektu uchwały będą dokonywane w ramach aktualnego składu osobowego jednostki. Nie 

planuje się zwiększania zatrudnienia. Na zastępcę dyrektora zostanie powołana Pani 

Małgorzata Kosikowska, która pełniła dotąd funkcję kadrowej, obecnie będzie łączyła obie. 

Wyjaśniła, iż siedziba PCPR mieści się w trzech różnych budynkach zlokalizowanych na 

terenie Wałcza, dlatego też powołanie zastępcy usprawni funkcjonowanie jednostki oraz 

umożliwi jej skorzystanie z dłuższego jak 8 dni urlopu wypoczynkowego. 

 
 

Wobec braku innych uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/ 89 /2011 

zmieniającą uchwałę Nr XXVII/ 228 /2006 Rady Powiatu w Wałczu z dnia 28 czerwca 2006 

r. w sprawie uchwalenia statutu powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu. 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt 17 

Podjęcie uchwały w sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu 

usuniętego z drogi oraz wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia 

pojazdu. 

Przedmiotowy projekt uchwały wraz z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach 

dodatkowych na XI sesję Rady Powiatu.  

 

Wobec braku uwag do przedłożonego projektu uchwały Przewodniczący Rady poddał 

niniejszy pod głosowanie. 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XI/ 90 /2011 w 

sprawie wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie pojazdu usuniętego z drogi oraz 

wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu. 

 

 

Uchwała niniejsza stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

O godzinie 13
30

 obrady XI sesji Rady Powiatu opuściła Bożena Terefenko dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wałczu. 

 

 

 

Ad. pkt 18 

Omówienie Kodeksu Etyki Radnych Rady Powiatu w Wałczu. 

 

Przedmiotowy projekt Kodeksu Etyki Radnych Rady Powiatu w Wałczu wraz z listem od 

Przewodniczącego Rady radni otrzymali w materiałach na XI sesję Rady Powiatu, stanowią 

kolejno załącznik 28 i 29 do protokołu. 
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Bogdan Białas  

Poinformował, iż dyskusja na temat przedmiotowego Kodeksu prowadzona była podczas 

posiedzenia komisji stałych. Niemniej pragnie powiedzieć kilka słów wyjaśnienia. 

Przedmiotowy Kodeks jest dokumentem stanowiącym zbiór norm etycznych, określających 

postępowanie radnych. Jego celem jest sprecyzowanie oraz zebranie w jednym katalogu 

wartości i standardów zachowania radnych Rady Powiatu w Wałczu obowiązujących w 

związku z pełnioną przez nich funkcją. Kodeks wyznacza zasady zachowań i postępowania 

radnych, którzy w swoim działaniu powinni kierować się dobrem społeczności lokalnej. 

Niektórzy radni zarzucili, że jest on kolejnym zbędnym dokumentem, który nie wnosi nic 

nowego, gdyż o tym jak radni powinni postępować sami doskonale wiedzą. Składali przecież 

ślubowanie.  Niemniej idąc tym tokiem myślenia,  jako katolicy mamy Kodeks Dziesięciu 

Przykazań Bożych i tak na prawdę poza nim nie powinniśmy tworzyć dodatkowych 

dokumentów jakimi są m.in. Konstytucja, Kodeks  Cywilny czy też różnego rodzaju statuty.  

Podkreślił, iż Kodeks Etyki Radnych uwypukla, przypomina o obowiązkach płynących z 

wykonywania funkcji społecznej, jakim jest mandat radnego. Ponadto jego posiadanie daje 

możliwość uczestnictwa powiatu w różnego rodzaju rankingach i uzyskanie lepszej oceny.  

Na zakończenie poinformował, iż utworzono dwa oryginały niniejszego dokumentu, tak więc 

radni, którzy oczywiście wyrażą taką wolę proszeni są o złożenie na nich swojego podpisu. 

 

 

Marek Pawłowski 

Oświadczył, iż zadając na początku sesji pytanie w sprawie porządku obrad zasugerował, iż 

nie jest potrzebna debata podczas sesji na temat Kodeksu Etyki Radnych Rady Powiatu w 

Wałczu. Niemniej wobec odmiennego stanowiska Rady Powiatu w powyższej sprawie, 

pragnie powiedzieć kilka zdań. Dodał, iż zawrze w nich tylko jego spojrzenie na tego rodzaju 

dokument i absolutnie nie będzie to ocena innego patrzenia na przedstawiony radnym 

Kodeks, także zaprezentowanego przed chwilą przez Pana Przewodniczącego. Jeżeli uznał by, 

że powinien się pod nim podpisać, to nie zabierałby głosu. Jednak tak nie jest. Oznajmił, iż 

Kodeksów Etyki powstało tysiące. Nie zamierza oceniać, czy jest to potrzeba, czy tylko 

moda. Wyraził zdanie, iż dla niego te wszystkie pięknie przystrojone i pachnące ideałem 

Kodeksy Etyki, to takie bożki w które nie wierzy i którym czci nie oddaje. 

Tak, czy inaczej etyka, nazywana filozofią moralną, to coś więcej niż prawo. Nie zawsze 

bowiem zachowanie, które nie narusza prawa jest akceptowane jako etyczne. Po tym  

co słyszy, co widzi, co czyta, to ma wątpliwości, czy Kodeksy Etyki gwarantują, że ludzie 

zachowują się zgodnie z oczekiwanymi normami, ze złożonymi deklaracjami, 

przyrzeczeniami. Podkreślił, iż jest przekonany, iż bardzo różnie są one rozumiane i 

interpretowane, przeważnie tak, aby znaleźć furtkę wyjścia, by wyjść na swoje. Przypomniał, 

iż swego czasu, w pierwszej kadencji Rady Powiatu był członkiem Zarządu Powiatu. W 

trakcie jej trwania wszedł w życie przepis, który stanowił, iż  członkiem zarządu powiatu nie 

może być osoba będąca we władzach jakiegokolwiek podmiotu gospodarczego na terenie 

powiatu. On natomiast akurat został prezesem spółki. Czytając wprost nie mógł być 

członkiem Zarządu Powiatu w Wałczu, ale opinia prawna, nie wchodząc w szczegóły, 

pozwalała mu nim zostać. Następnie zauważył, iż w Statucie Powiatu Wałeckiego od końca 

października 2010 r. widnieje zapis, że Sekretarz Powiatu nie ma prawa tworzenia partii 

politycznych, ani prawa przynależeć do nich, ale nie jest napisane, że nie może startować w 

wyborach z komitetu partyjnego i „bawić” się w politykę. Niedawno jeden z redaktorów 

powiatowego tygodnika wyraził zdanie w kwestii zachowania sprowadzającego się do 

„dzielenia skóry na niedźwiedziu”. Dzisiaj został przyjęty budżet na 2012 rok, generalnie 

wydatki bieżące są obniżone, a na radnych wzrastają o 14 tysięcy zł. Następnie 

poinformował, iż jego zdaniem, by móc  pod względem etycznym, a nie prawnym oceniać 
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dziesiątki przepisów, czy też zachowań, z którymi spotykają się radni, nie jest konieczny 

Kodeks Etyki. Wystarczy myśleć tak jak przywołany przed chwilą redaktor. 

Na zakończenie oświadczył, że gdyby oficjalnie, w oczach kamer, podpisał się pod 

omawianym Kodeksem, to wcale nie znaczy, że by się zmienił i był lepszy. Wyraził zdanie, iż 

wystarczy by pamiętał o złożonym na początku kadencji ślubowaniu oraz o przywołanej w 

Kodeksie myśli Seneki „czego prawo nie zabrania, zabrania wstyd”. Chociaż w tym 

przypadku nie jest pewien czy tylko wystarczy tę myśl zapamiętać. 

 

 

Janusz Różański 

Zażądał stanowczo wykreślenia swojego nazwiska z listy radnych załączonej  

do Kodeksu Etyki Radnych Rady Powiatu w Wałczu.  

 

 

Bogdan Białas 

Odpowiedział, iż niniejsza jest listą publiczną. 

 

 

Janusz Różański 

Powtórzył żądnie. 

 

 

Bogdan Białas 

Wyraził zgodę. 

 

 

 

Ad. pkt 19 

Informacja Wojewody Zachodniopomorskiego na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych. 

 

Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na XI sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 30  do protokołu. 

 

a) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Wojewody 

Zachodniopomorskiego na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

 

 

Ad. pkt 20 

Informacja Urzędu Skarbowego w Wałczu na temat przeprowadzonej analizy 

oświadczeń majątkowych. 

 

Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na XI sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 31 do protokołu. 
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Roman Gieremek – p.o Naczelnika Urzędu Skarbowego w Wałczu 

Poinformował, iż w wyniku analizy oświadczeń majątkowych nie stwierdzono poważnych 

nieprawidłowości mogących świadczyć o podaniu nieprawdy, bądź zatajeniu prawdy przez 

osobę składającą oświadczenie. W innym przypadku wystąpiono by do dyrektora urzędu 

kontroli skarbowej z wnioskiem o kontrolę danego oświadczenia majątkowego. Jedyne 

stwierdzone nieprawidłowości miały charakter formalny i zostały przedstawione w 

przedmiotowej analizie.  

 

a) przyjęcie informacji. 

 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Urzędu Skarbowego w 

Wałczu na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

 

 

Ad. pkt 21 

Informacja Starosty Wałeckiego na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń 

majątkowych. 

 

Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na XI sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 32 do protokołu. 

 

 a) przyjęcie informacji. 
 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Starosty Wałeckiego 

na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 

 

 

 

Ad. pkt 22 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu na temat przeprowadzonej 

analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Pisemną informację w przedmiotowym temacie radni otrzymali w materiałach na XI sesję 

Rady Powiatu, stanowi ona załącznik nr 33  do protokołu. 

 

a) przyjęcie informacji 

 

Wobec braku uwag do przedłożonej informacji Przewodniczący Rady poddał niniejszą pod 

głosowanie. 

W wyniku głosowania Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła informację Przewodniczącego 

Rady Powiatu w Wałczu na temat przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych. 
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Ad. pkt 23 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu w Wałczu w sprawie złożonych wniosków  

i zapytań. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Bogdan Białas poinformował, iż w materiałach na XI sesję 

Rady Powiatu przedłożono radnym korespondencję dotyczącą zapytań Radnego Marka 

Pawłowskiego złożonych w okresie międzysesyjnym, w dniu 1 grudnia 2011 r. Niniejsza 

stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt 24 

Interpelacje oraz zapytania radnych. 

  

Janusz Różański 

Poinformował, iż od wielu miesięcy w kraju  trwa dyskusja na temat ustalenia sieci Sądów 

Rejonowych. Kryterium dalszego funkcjonowania Sądów Rejonowych stanowić ma ilość 

zatrudnionych w nich sędziów tj. wcześniej wspomniano o 10 natomiast obecnie mówi się o 

konieczności  zatrudnienia 12, a nawet 14 sędziów. Niestety Sąd Rejonowy w Wałczu 

powyższych wymagań nie spełnia. Wobec czego zachodzi obawa, że Sąd Rejonowy w 

Wałczu zostanie zlikwidowany, bądź też połączony z innym Sądem Rejonowym. Podkreślił, 

iż Sąd Rejonowy w Wałczu funkcjonuje już od prawie 500 lat. Był jednym z trzech w 

województwie wielkopolskim Sądów Grodzkich, obejmował on swoją jurysdykcją teren od 

Starego Drawska, aż do Budzynia włącznie. Podkreślił, iż na terenie powiatu nie funkcjonuje 

już Sąd Pracy. Likwidacja Sądu Rejonowego byłaby dla powiatu wielką stratą, która mogłaby 

zapoczątkować likwidację innych instytucji jak Prokuratury Rejonowej czy Inspekcji i Straży. 

 

Wobec powyższego zaapelował do Zarządu Powiatu o podjęcie działań mających na celu 

niedopuszczenie do ewentualnej likwidacji Sądu Rejonowego w Wałczu lub wskutek 

połączenia z innym przeniesienia jego siedziby do innego miasta  (Drawska Pomorskiego czy 

Choszczna). 

 

 

Jadwiga Jankowska-Klonowska 

Przypomniała, że 30 września 2011 roku, podczas VIII sesji, Rada Powiatu podjęła uchwały 

w sprawie powierzenia gminom Człopa, Tuczno i Mirosławiec zadania publicznego, 

polegającego na przejęciu przez gminy obowiązku zimowego utrzymania dróg powiatowych, 

przebiegających przez ich terytorium. Uchwały te stanowiły upoważnienie dla Zarządu 

Powiatu do zawarcia z poszczególnymi gminami porozumienia, określającego w 

szczególności warunki realizacji zadania, wysokość dotacji, termin jej przekazania oraz 

rozliczenia. 

Wobec powyższego zwróciła się z zapytaniem do Starosty Wałeckiego kiedy zostanie zawarte 

porozumienie pomiędzy Gminą i Miastem Człopa, a Powiatem Wałeckim w zakresie 

zimowego utrzymania dróg powiatowych? Dodała, że na dzień 15 grudnia br. powyższe nie 

zostało jeszcze podpisane. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Wyraził swoje zaskoczenie, że  radna jako mieszkanka Człopy nie wie, iż porozumienie 

między Powiatem Wałeckim a Gminą i Miastem Człopa zostało już podpisane.  
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Jadwiga Jankowska-Klonowska 

Powtórzyła, że na dzień 15 grudnia porozumienie nie zostało  jeszcze podpisane. 

 

 

Bogdan Wankiewicz 

Oświadczył, iż należy śledzić wiadomości lokalne. Zapewnił, iż porozumienie zostało 

podpisane i nawet po ostatnich opadach śniegu gmina podjęła czynności w zakresie 

zimowego utrzymania dróg. 

 

 

Bogdan Białas 

Wyjaśnił, iż porozumienie dotyczy jedynie zimowego utrzymania dróg powiatowych, nie 

obejmuje natomiast naprawy powierzchni dróg. Na zakończenie wyraził nadzieję, iż  zima  

w tym roku będzie łagodniejsza niż w ubiegłym. 

 

 

 

Ad. pkt 25 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż otrzymał pismo od radnego Tadeusza 

Węgrzynowskiego informujące, iż od dnia 6 stycznia do 29 lutego 2012 r. będzie przebywał 

poza granicami kraju, dlatego też nie będzie mógł w tym okresie sprawować swojej funkcji 

radnego oraz Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego.  

Wobec powyższego Przewodniczący Rady upoważnił radnego Wiktora Kwaśniewskiego do 

pełnienia obowiązków Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego podczas 

nieobecności radnego Tadeusza Węgrzynowskiego.  

  

Pismo radnego Tadeusza Węgrzynowskiego stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

 

Marek Pawłowski 

Zauważył, iż w niektórych samorządach radni z opozycji mają realny wpływ na ostateczny 

kształt budżetu. Wobec powyższego zgłosił wniosek do Komisji Budżetu i Spraw 

Społecznych o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej, która doprowadzi do aktualizacji 

Uchwały w sprawie określenia trybu prac nad budżetem z takim efektem, żeby wnioski 

poszczególnych radnych, klubów radnych,, komisji rady, dotyczące poprawek do budżetu 

były ostatecznie oceniane i głosowane przez organ stanowiący na sesji budżetowej, a nie jak 

dotychczas przyjmowane, bądź  nie, przez organ wykonawczy. 

 

 

Bogusława Towalewska 

Przypomniała, iż podczas IX sesji Rady Powiatu w Wałczu zwróciła się z prośba do Zarządu 

Powiatu o umieszczenie w planie budżetu Powiatu Wałeckiego na 2012 r. dodatkowych 

informacji, ułatwiających  jego dokładną analizy. Był to najprawdopodobniej pierwszy 

wniosek opozycji złożony w 2011 r. Dodała, że bez względu na fakt czy radni umieją czy nie 

posługiwać się sprzętem elektronicznym powinni byli otrzymać materiały o jakie prosiła. 

Dodała, iż  byłoby miło, gdyby Zarząd Powiatu zechciał traktować radnych opozycji jak 

równoprawnych członków Rady Powiatu.  
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Bogdan Wankiewicz 

Odpowiedział, że powinien się obrazić. Zapewnił, iż Zarząd Powiatu traktuje radnych 

opozycji bardzo poważnie. Zaapelował, by nie zadawać sobie wzajemnie bezcelowo 

dodatkowej pracy. Jeżeli w dalszym ciągu są jakieś niejasności dotyczące budżetu Powiatu 

Wałeckiego na 2012 r. to wyjaśni je podczas spotkania przy kawie. 

 

 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Bogdan Białas  zamknął XI 

sesję Rady Powiatu o godzinie 13
50

 i  zaprosił wszystkich zebranych na Spotkanie Świąteczno-

Noworoczne z Radą Powiatu, na godzinę 14
00

. 

 

 

 

 

 

Protokołowała:                                                            

 

Inspektor ds. obsługi                                                     Przewodniczący Rady Powiatu 

    Rady Powiatu  

 

    Anna Siwiec                  Bogdan Białas 

   

 

 

 


